
Nov veter v Študentskem
centru

Začasni ukrep družbenega varstva v Štu-
dentskem centru je bil nujen za ureditev
stvari in začasni kolegijski poslovodni organ
je viškemu izvršnemu svetu pravzaprav zelo
hvaležen, da se je tako odločil — in to pred-
lagal tudi skupščinskim delegatom, ki so
predlog sprejeli. Razmere se že urejajo in po
zatrdilu predsednika začasnega kolegijskega
poslovodnega organa Nika Zibreta se bo že
prihodnje šolsko leto vse spremenilo.

Člani poslovodnega organa so se odločili,
da bodo počistili študentske domove in so
s tem delom tudi že začeli. Iz domov bodo
izselili vse tiste stanovalce, ki niso študentje
(ostali bodo le hišniki) in tako pridobili do-
datnih 4500 kvadratnih metrov stanovanj-
skih površin za študente, to pa je toliko, kot
jih gradbinci spravijo pod streho novega
bloka.

Vsi najemniki prostorov, ki so do zdaj
plačevali le simbolično najemnino, bodo
morali sprejeti nove pogoje — ali pa si najti
nove prostore. To velja za študenske klube
in zunanje najemnike. V študentskih nase-
ljih naj bi namreč imeli prednost tisti najem-

niki, ki bodo ponudili servisne dejavnosti, ki
jih študentje potrebujejo — od trgovin do
fotokopirnice, frizerja...

Življenje v študentskih domovih naj bi,
z eno besedo, postalo prijetno, pač tako, da
bi študentje v domovih lahko predvsem štu-
dirali.

In tudi v tem grmu tiči zajec. Po predlogu
začasnega vodstva Centra bo tudi med štu-
denti narejena precejšnja čistka. Pravico do
bivanja v domu naj bi namreč po novem (v
novem šolskem oziroma študijskem letu)
imeli le najboljši oziroma naj bi bilo merilo
za sprejem v dom šolski ozirotna študijski
uspeh. Socialni položaj družine iz katere
študentje izhajajo, naj ne bi bil več pomem-
ben, razen v izjemnih primerih.

To ne pomeni le, da bodo pravico do
bivanja izgubili neredni študentje, ampak
tudi to, da je tisti študentje, ki bodo sicer
redno študirali, vendar njihovo povprečje
ocen ne bo najboljše, ne bodo dobili. Poleg
tega bodo pravico do bivanja v domu izgubi-
li tudi vsi tisti študentje, ki bodo dajali »za-
vetje« ilegalcem, preprodajanje bivalnih
pravic (po 500 DEM menda) prav tako ne
bo več mogoče... Na kratko: študentski
domovi bodo po sedanjem predlogu postali
univerzitetno mesto genialcev in piflarjev in
seveda nekaterih tistih študentov, ki bodo
imeli pri polaganju izpitov v žepu tudi nekaj
sreče s profesorji ali pa vprašanji na izpitih.
Ustanovitev agencije

Za vse, ki ne bodo mogli stanovati v do-
mu, bo poskrbela, kot načrtuje začasni po-
slovodni kolegijski organ, posebna agencija,
preko katere bo mogoče najemati študent-
ske sobe in stanovanja pri zasebnikih — po
istih cenah, kot bodo veljale v študentskih
domovih. To so seveda le načrti.

V nekaj predlogov, ki jih je pripravil za-
časni kolegijski poslovodni organ, so resno
podvomili tudi člani našega izvršnega sveta,
čeprav so po drugi strani delo začasnega
vodstva podprli. Kako bodo predlogi lahko

zaživeli v praksi pa se bo seveda še poka-
zalo.

Med prvenstvenimi nalogami so si v cen-
tru zadali tudi to, da bi čim prej začeli graditi
štirinajsti blok, v načrtu je adaptacija dveh
podstreh... Vse to zato, da bi pridobili več
prostora. Poleg »navadnih« študentskih sob
ima poslovodni organ v načrtu tudi ureditev
posebnih bivalnih enot oziroma apartmajev
za podiplomski študij oziroma študente, sta-
novanja za študentske družihe in študentke-
matere...

Z ureditvijo vseh stvari po sedanjem načr-
tu in vključitvi Študentskega centra v Uni-
verzo bi bili dani tudi pogoji za razglasitev
Ljubljane za odprto evropsko študentsko
mesto.

Sprejem cen na republiški ravni
Posebno vprašanje so seveda cene bivanja

v studentskih domovih. Kot je na seji našega
izvršnega sveta dejal Niko Žibret, cen ne bo
več sprejemal svet, ampak bi morali tako za
študentske kot tudi dijaške domove spreje-
mati cene na republiški ravni. V Centru so
se zelo povezali tudi z Mariborom — ta
povezava bo zdaj trajna — in ugotovili, da
posebnih razlik pri izračunu cen ni. Vendar
pa Niko Žibret pravi, da bo treba tudi spre-
meniti način izračunavanja cen, saj prepro-
sto seštevanje in odštevanje stroškov in do-
tacij ne more dati prave cene.

Z vsemi spremembami pri oddajanju pro-
storov, lokalov in pridobivanju denarja tudi
na ta način pa se, kot je dejal Niko Žibret ne
bi smelo spremeniti financiranje Študentske-
ga centra. Vlada je menda zaradi boljših
»dohodkov« centra že hotela zmanjšati do-
tacijo oziroma vsoto, ki jo center dobiva.
S tem pa se začasni kolegijski organ seveda
ne strinja, saj so vse sile člani usmerili v to,
da bi uredili razmere in bivanje v domovih in
brez večjega denarnega zalogaja — ne glede
na to, od kod pride - stvari ne bo mogoče
izpeljati, kot je načrtovano.

Kaj bodo na vse namere začasnega vod-
stva centra dejali študentje in delavci pa je
seveda vprašanje. Marsikdo se z vsemi na-
merami zagotovo ne bo strinjal. Nič pač na
tem svetu ni popolno.


